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Rådsmøde   Torsdag, den 21. november 2024, kl. 19.00 – Givskudhallens cafeteria 

Dagsorden:  

 
 

Referat: 

Råds.medl. .:      Elin       Steffen      Grethe       Bjarne      Jens Chr.      Terese       Erik     Lone 
Fravær. ÷ :      
1 lokal gæst deltog i mødet                                                                                                                          
- 

1. HJEMMESIDEN GIVSKUD.DK: 

- Fortsætter med Group Online pga. for 
sen opsigelse. V./Bjarne 

- Finde lokale sponsorater  

www.givskud.dk fortsætter 2025-26 med Group-online som udbyder. Der er fundet en en-
kelt sponsor pt. på siden – Lokalrådet eftersøger et par mere for at holde prisen fornuftig for 
de deltagende frivillige foreninger og fordi vi ser, at siden faktisk også kan booste lokale 
sponsorer ved visninger på hjemmesiden. 

Ligeledes søger vi en ”redaktør”, som vil hjælpe med at understøtte siden med opdaterin-
ger/vedligehold m.m.  

2. GRØN BOLIGROTATION: 

- Næste aktivitet, - borgermøde foråret 
2025. Se tidligere udsendt mail.  

Bjarne Østerlund refererede om udspil fra Landdistrikternes Fællesråd. 

Der arbejdes fortsat på et Borgermøde i foråret 2025. 

3. BÆREDYGTIGHED, ENERGI OG 

KLIMA: .  

- Repair cafe, status v. Lone. 
- Naturlaug, status v. Jens Chr. 
- Køerne ud på marken, møde den 30. 

okt. Kl. 19-21 i Økolariet. Evaluering.  
- Borgersamling om klima- Elin oriente-

rer.  
- Ladestation på Shelter v. Erik 

- Repaircafe – ikke nyt. 
- Givskud Hærvejen Naturlaug: Jens Christian Mathiasen gav et godt indblik i aktivite-

terne i År 1. Der har været en god stemning blandt medlemmerne og i det fine sam-
spil med Pia og Steffen Kjær Johansen og Familien Tving-Bruun på Engmarksgaar-
den. STOR TAK for samarbejdet. Ligeledes stor TAK til Familien Kyed for arbejdet 
med vagtplan og optælling af plante-dyreliv på arealet samt medlemmernes engage-
ment med at holde opsyn med dyrene og indhegningen. 
Et større projekt for lokalrådet i 2024 med en del praktiske opgaver – et projekt til ef-
terlevelse og læring for andre, hvis flere ønsker at etablere lignende. Små tiltag har 
også deres berettigelse og viser, at egenindsats og små lokale tiltage også nytter for 
naturen og også for den enkeltes indleven og forståelse. Lokalrådet påtænker måske 
en-to informationsaftener om den lokale natur. 
For lodsejerne har tiltaget også været spændende og nyttigt og ikke forstyrret familie-
freden. 
Kort drøftelse af evt. sammenlægning af Stigruppen og Naturlauget – ingen beslut-
ning. 

 
- Borgersamling: Elin W. Søbye kort om projektet, som er færdiggjort og nu afleveres 

og præsenteres for politikkerne i Vejle Byråd, inden det offentliggøres og hvorefter 
anbefalingernes skal til at leve i hele Vejle Kommune. 

 
- Ladestation v. Erik Jepsen : shelterpladsen har nu fået etableret solcelleladestation – 

igen et tiltag fra Lokalrådet, som vi håber, kommer de mange gæster til gavn. Tak til 
de frivillige for indsatsen. 

4. INFRASTRUKTUR: 

- Cykelsti, Harresø – Givskud. Mail fra 
Gerda Jørgensen.  

Bjarne Østerlund orienterede om seneste information fra Vejle Kommune Teknisk Ud-
valgsformand Gerda Jørgensen. Givskud Lokalråd foretrækker fortsat en regulær cykel- og 
gangsti mellem Harresø og Givskud, da strækningen er livsfarlig at færdes på for gående 
og cyklister. Vi afventer udspil fra Vejle Kommune om den kommende cykelsti, som skal 
forbinde Jelling og Give og gå gennem Givskud, men vil fortsat arbejde på at vort ønske bli-
ver en realitet. 

5. FORSKØNNELSE: 

- Trampesti genåbnet ved Knudshøje,  
- Ændring af P-plads ved anlægget. 

Status ved Jens Chr. . 

- Trampesti: den tidligere sti ved Knudshøje fra Hærvejen v. Shelterpladsen og op til 
det gamle æbletræ på Stadionvej er genetableret i et godt samarbejde med lods-
ejerne (Dragonhuset) og Givskud Lokalråd. Mange tak til Fam. Støjberg for det posi-
tive medspil, som gør, at det er lang mere sikkert at færdes nu. Lokalrådet beder gå-
ende om at bruge stien med respekt for, at det er på privat grund. 

 
- Ændring af P-plads ved anlægget. Status ved Jens Christian Mathiasen 

Igen har frivillige ”været på spil” i Givskud til gavn for os alle. Byens pedel og hans med-
hjælper og Tommy Pedersen har flyttet på nogle af de hvide plinter, så P-pladsen er mere 
fremkommelig for alle. 
Mange TAK for indsatsen. 

http://www.givskud.dk/
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6. HÆRVEJEN: 

- Møde i Bindeballe Købmandsgaard d. 
6. nov. Inspiration vedr. Hærvejen. 
Evaluering v. Bjarne 

- Møde i Bindeballe: Bjarne Østerlund refererede fra mødet. De lokale planer om etab-
lering af Hærvejsmuseum blev nok en gang luftet på mødet. Ligeså at platforme hvor 
shelterpladsen er omtalt bliver opdateret. 

7. VELKOMSTMAPPER: 

- Nye tilflyttere? 

- Nye tilflyttere: ikke afholdt infomøder for lejere siden sidste møde. Elin savner hjælp 
til at opdatere nogle sider med nye billeder – en læser af dette referat der kan hjælpe 
? 

 

8. JULEMARKED: 

- Lokalrådet deltager med stand.  

Lokalrådet deltager med stand, hvor også Ressourcer og Genbrug har materiale ligesom 
Vejle Spildevand sender information omkring Lokal afkobling af regnvand (LAR) i håb om, 
at de parceller som ikke har afkoblet pt. vil få interesse for at få det udført. Der er fortsat 
økonomisk tilskud til den enkelte lodsejer ved at afkoble. 

www.vejlespildevand.dk/givskud  

9. ÅRSMØDE I MARTS 2024: 

- Tema?  

Vi forventer at vise nogle af de mange flotte lokale billeder fra Givskud under aftenens for-
løb. 

Årsmødet afvikles 25.03.2025 k. 19.00. Nærmere information følger. Vi håber at kunne 
præsentere en indlægsholder, som kan gøre os klogere på, hvad der sker i vort lokalom-
råde nu hvor Naturstyrelsen har opkøbt flere lokale ejendomme. 

10. NYT FRA ULN OG VK:  

- Henv. fra Gerda, - Venstres lokal-
møde i Thyregod, d. 30. okt.  

- Henv. fra Flextrafik, tilbud om et orien-
teringsmøde. Se mail.  

- Bjarne Østerlund refererede kort fra møde i Thyregod 30.10.2025. 
- Seneste møde i ULN afholdt 20.11.2024 Udvalget for Lokalsamfund og Nærdemo-

krati - Mødelokale 1, Kirketorvet 1 – Lokalrådet ikke nået at gennemgå indholdet og 
beslutningerne . 

 
- Drøftelse af henvendelse fra Sydtrafik om Flextrafik – Lokalrådet arbejder videre med 

opgaven. 
 

(Sydtrafik vil gerne tilbyde jer, at i kan booke Gitte Berndsen, Kundeambassadør i 
Sydtrafik, gratis til at holde foredrag omkring Flextrafik og om nyheder vedr. rejsekort 
osv.) 

11. EVENTUELT: 

- Vestjysk bank, - dokumentation!! 
- Juleafslutning, den 12. dec. Kl. 18, - 

hvem gør hvad? 

- Kort drøftelse af udfordringerne som frivillig forening med de mange fremsendte 
gange, hvor Lokalrådets medlemmer skal sende dokumentation til banken. Er en af 
de opgaver, der synes omsonst. 

 
- Juleafslutning 12.12.2024 – starter med Lokalrådsmøde 18-19. Herefter holder lokal-

rådet internt møde. 
 
 

 

http://www.vejlespildevand.dk/givskud
https://dagsordener.vejle.dk/vis?Referat-Udvalget-for-Lokalsamfund-og-Naerdemokrati-d.20-11-2024-kl.08.30&id=a43fcb4e-fb4e-4867-a9dc-7ecd5ec9fb81
https://dagsordener.vejle.dk/vis?Referat-Udvalget-for-Lokalsamfund-og-Naerdemokrati-d.20-11-2024-kl.08.30&id=a43fcb4e-fb4e-4867-a9dc-7ecd5ec9fb81

